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Protokół Nr 412020

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego
odbytego w dniu 20 maja 2020 roku.

Posiedzęnie Komisji otworzył jej Przewodruczący Jan Rutowicz.
Powitał on członków Komisji i stwierdził., ie na obecny stan 5 członków zgodnte z
listą obecności w posiedzentuudziałbierze,5 co stanowi quorum do podejmowania
prawomocnych decyzji.

Lista obecności stanowi zaŁączniknr 1 do protokołu.
Następnie Przęwodniczący Komisj i powitał :

. Wójta Gminy Henryka Koniecznego,
- Sękretarza Gminy Barbarę Badelsk4,
- Skarbnika Gminy Arrnę Wajnberger,
- Kierownika GoPS Agnieszkę Czechowską,
- InspektorawLJrzędzie Gminy Dorotę Anioł,

Lista obecności stanowi zał'ączttknr 2 do niniejszego protokołu.

Przewodn iczący Komi sj i zap oznał. Z proponowanym p orządkiem po siedzenia,
który stanowi załączniknr 3 do niniejszego protokofu i zwrocił się o zgłaszanię zmian
do tego porz4dku.

Nie zgłoszono zadny ch zmiat i Komisj a j edno głoś nie przyj ęła p orzqdek
posiedzenia w następuj ącym brzmieniu :

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzetie quorum.
2. Przyjęcie porz4dku posiedzenia Komisji.
3. Przy1ęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.
4. Zapozrtanie się ze sprawozdaniemz wykonania budzetu Gminy i zaduh

Rzeczowychza 2019 rok.
5. omówienie kosztów zwiqzanychze zbieranięm odpadów komunalnych i stan

rqzliczeil, z mieszkańcami za 20 |9 rok,
6. Zapoztlanie się zmatenał'ami na najbllższą sesję Rady Gminy.
7. Sprawy róine i wolne wnioski.
8 . Zakoitczęrute posiedz enia.

Do protokołuzpoprzedniego posiedzenia Komisji odbytego w dniu
24 marcaz}}} roku nie zgłoszono Żadnychuwag i zostat. onprzyjęty jednogłoŚnie.

P r zed r ozp o częeięm r ę alizacj i porz4dku po siedzenia gło s zabr ał Wój t Gminy.
Poinformował on, żrc został' opracowany Raport o stanie Gminy Fałków za2019 rok, z
którym zostanię zapozrtrnaRada Gminy, a następnie zostanie on opublikowany na
stronie internetowej Urzędu Gminy.
Debata nad Raportęm o stanie Gminy za20l9 rok odbędzie się na sesji absolutoryjnej
poinformował Wójt.



Kolejnym dokumentem jest ocena Zasobów Pomocy Społecznej Gminy
Fałków za2019 rok, który opracował Gminny ośrodek Pomocy Społecznej.
W zwi4zku ztym, ię oba dokumenty są obszerne.Wójt zwróclł. się z propozycją, aby z
tymi dokumentami zapoztać się na stronie intęrnetowej Urzędu Gminy.
JężeIi radni wyruŻqtakąpotrzebę dokumenty mogą otrzymai pocztą elektronicznąrn
podane e-maile. Radni, którzy chcq otrzymać dokumenty w formie papierowej
proszeni są o informację do sekrętariatu urzędu i otrzymają wydrukowane dokumenty.
Ad.pkt.4.

Przewodniczqcy posiedzenia udzielił głosu Skarbnikowi Gminy Annie
Wajnberger.
Poinformowała ona, Ze Sprawozdanię z wykonania budzetu Gminy w terminie zostało

przekazane Przewodniczącemu Rady Gminy oraz do Regionalnejlzby obrachunkowej

w Kielcach w celu zaopiniowania.
Uchwałę Nr 4fl202O z drria 14.04.2020 roku VIII Skład orzekąqcy RegionalnĄIzby
obrachunkowej w Kielcach pozytywnie zaopinio w at przedłozone spraw ozdatia z
wykonania budzetu Gminy za2019 rok stwierdziła Skarbnik Gminy.
Będąc przy głosie odcz:1tała ona treśó uchwały Regionalnejlzby obrachunkowej.

Następnie Skańnik Gminy zapoznała Ze Sprawozdaruem z wykonania budzetu
Gminy za20l9 rok.

Zaplanowane dochody budzefu Gminy w wysokości25.879.907,00 zł
zrealizowano w kwocie 22.640,746,95 zł to jest 87 ,48oń w stosunku do dochodów
planowanych.

Dochody maj4tkowe Gminy zręalizowano w kwocię I.241.077,28 zł to jest
29,250ń w stosunku dochodów planowanych.

Dochody bleiące wykonano w wysokości 21.393.668,77 zł co stanowi 98,960ń

w stosunku do dochodów planowanych na 2019 rok.
Zaległośct podatkowe stanowię ogółem kwotę 70.405,72zł' iwzrosły w

stosunku do analogicznęgo okresu roku 2018 o kwotę 15.696,44 zł poinformowała
Skarbnik Gminy.

Plan wydatków wykonano w kwocie 20,903.868,36 zł to jest 80,790ńw
stos-unku do wydatków planowanych w 20|9 roku.

Wydatki maj4tkowe wykonane zostały w kwocię 2.693.66|,45 zł, realizacja
wydatków majątkowych w stosunku do planu wyniosła 45,560ń, a wydatków
bieŻących9|,Żfoń.

Wydatki majątkowe stanowiły 12,880ń wykonania wydatków ogółem.
o zadaniach inwestycyjnych realizowanych w 2019 roku poinformował Wójt

Gminy Henryk Konieczny.
Na zakończęnie Skarbnik i Wójt Gminy udzięlili dodatkowych wyjaŚnień i

o dp owie d zi na pytania doty cząc e Sp rawo zdanta.
Sprawozdatie z wykonania bulietu Gminy za20l9 rok stanowizaŁączruk

rrr 4 do niniejszego protokołu.
Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budzetu Gminy

za20I9 rok.



Ad.pkt.5.
W kolejnym punkcie posiedzenia głos zabrałaDorota Anioł i omówiła temat

doty czący o dpadów komunalnych.
Jak poinformowała obowiązkiem Gminy jest zapewnienie odbioru odpadów

komunalnych od mieszkńców poprzez wybór w drodze przetargu firmy wywozowej

oraz pokryci e kosztó w zw ląZany ch z funkcj onowaniem systemu.

Jednym z podstawowych wymogów funkcjonowania systemu gospodarki odpadami

komunalnymi było objęcie nim posesj i zamieszkałychna terenie gminy Fałków.

W cęlu pokrycia kosztów systemu mieszkańcy zostali zobligowani do wnoszenia

regularnie stałych opłat o wysokoŚci, których decydowała Rada Gminy.

oouior i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomoŚci

zamieszkałyćt.,,, tęrenu Gminy Fałków w okresie od 01.01.2019 r. do 3|.l2.20I9 r.

realizowany był przez firmę EKOM Maciejczyk Spółka Jawna, uI, ZahJadowaZ9,

f6-05f Nowiny.
W 2019 r. wszyscy właściciele nieruchomości nieobjętych systemem gospodarowania

odpadami komunalnymi przez Gminę Fałków podpisali indywidualne umowy na

odbiór odpadów.
Koszty góspodarki odpadami w 2019 roku ogółem wyrosiły 4f5 f93,24 zł.

Wedfug stanu na 31.I}.}OI9 r. systemem zbiórki odpadów komunalnych objęto 3491

osoby. Łączttię wpłynęło If7I deklaracji (w tym |2I9 właścicieli nieruchomości

zadeklarowało segregację odpadów, natomiast 52 właŚcicieli nieruchomoŚci nie

prowadziło segregacji odpadów).
Wpływy do budzętu Gminy Fałków związane z poborem

roku wyniosły 358 227,54zł.
opłat śmieciowych w 2019

Za\egłości w opłatach uiszczanych przez mięszkańców na dziei 31.12.2019 r.

wyniosły 39 8|9,3] zł.
W ramach funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie

Gminy Fałków planuje się z uruchomienie Punktu Selektywnej Zbiórt<t odpadów w

Fałkowie.
W tym temacie głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował', Że istniejąca

sytriacj a jest bardzo niepokoj ąca.
Z infońacji otrzymanych od firmy odbieraj4cej w roku bieŻącym odpady od

mieszkańców Gminy wynika, ie corazwiększy problem jest z segregacj4 odpadów, a

obecnie jest to obowiązkiem zgodnie Z nowyrni przepisami ustawy o gospodarce

odpadami. JeŻęIiGmina w roku bieżtącymnie osiągnie 5}ońprogu segregacji odpadów

wzroŚnie koszt odbioru odpadów z teręnu Gminy, poniewaz zostaniem obctqŻent

stawkami z odpady niesegregowane.
W takim przypadku na Gminę zostanąrównież nał'oŻote kary finansowe przez

Inspektorat Ochrony Srodowiska.
obócna sytuacja, która wskazuje tabardzo małę segregację odpadów spowoduje

dodatkowe wydatki zbudŻętu Gminy stwierdził wójt.
Wychodzę c naprzeciw dalszemu występowaniu faktu braku segregacji odpadów na

terlnie Gminy w najb\iźtszych miesiącach zostanqprzeprowadzone kontrole w terenie.



Moze równięiwystąpić konieczność podwyższenia stawki opł'aty za odbiór odpadów

od mieszkańców dodał Wójt.
Na zakończęnietego tematu głos zabrał'Przewodnrczący Rady Gminy, który

wnioskow ał., aby temat ten został również omówiony na tlajb|tiszej sesji Rady Gminy,

aby ta istniejący problem zwrócic uwagę mieszkańcom.
Ad.pkt.ó.

Głos ponownie zabrała Skarbnik GminyAnrra Wajnberger i omówiła projekt

uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Koneckiemu w formie dotacji

celowej w wysokości 376 840,00 zł'. zprzeznaczetiemna zadarrte,' Przebudowa drogi
powiatowej Fałków-P1ąskowice-Dabrowa-Rudzisko''.

Następnie Skarbnik Gminy omówiła proponowate zmiany do budżefu Gminy
Fałków rcf020 rok' które dotyczq:
- zwtększenia planu dochodów i wydatków na zadatiabieŻqce z zakesu administracji

rządowej (w zwi4zkll z decyzjami Wojewody Świętokrzyskiego),
- analizy wykonania budzetu,
- zwiększenia subwencji ogólnej częścioŚwiatowej o kwotę I07 989,00 zł,

- zmniejszenia planowanych udztałów w podatku dochodowym od osób fizycznych o

kwotę 760,00 zt,
- przyznanęgo dofinansowania zadania pt. ''Przebudowa drogi gminnej Zbójno-

Greszczyn na odcinku 998 mb'' w wysokości 60% wartości zadania (umowa o

dofinansowatie z dnia 05.05 .2020 r'; w złoiorrym wniosku załoŻono dofinansowanie

w 80oń, natomiast po rozpatrzeniu wniosków przez Swiętokrzyski Urząd Wojewódzki
przyznano dofinansowanie w wysokości, 600ń przęz co został zwiększony udział
Gminy Fałków o kwotę 189322,f| zł,
- złozanego wniosku o dofinansowanię zbudŻętu Wojewody Swiętokrzyskiego zadah

określonych w ustawie o ochronię gruntów rolnych i leśnych na zadatle pn.

,'Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych Nr 165 w olszamowicach'' -

wartośó zadanta50 089, 54 zł.wntoskowane dofinansowanie 25 000, 00 zł,

- wniosku o dof,rnansowanie projektu pn. ''Fałkowskie przedszkolaki to super

dzieciaki'' wartośÓ projektu (wraz z wkJadem niepieniężnym) 7,18 391,05 zł, wartość

bez wkładu niepienięznego 670 932, 25 zł' . ręallzacja zadania lata 2020.f0f I,

- śrpdków w wysokoŚci i15 000, 00 zł w ramach programu ,,ZdaLna szkoła'' i,,Zdalna .

szkoła*'' - zakupiono 2! Iaptopów w ramach I edycji programu ,,Zdalna szkoła''

- podpisanej umowy o dotację w dniu 03 czerwca 2019 r. na zadanie pn. ,,Poprawa

dóstępu do infrastruktury sportowej i pracowni matematyczno-przyrodńczych w

placówkach oświatowych Gminy Fałków'', która obejmuje remont boisk

przyszkolnych w Fałkowię i w Czermnie, remont sal gimnastycztych w szkołach oraz
^doposazenie 

pracowni dydaktycznych. Zgodnie Z umową podpisaną w ub. roku

rei1izac1a,adańa była uwarunkowana od innego komplementarnego projektu, który

Gmina Fałków złoiyła wiosn4 2O2O r. W chwili, gdy Gmina spełniła wszęlkie

formalności zasadnym jest zamieszczęnie w BuÓiecie Gminy Fałków zadanta o

wartości 7|3 229, 09 zł.,które realizowane będzie w latach f020.202t
- zwiększenia o kwotę 100 000, 0O zł Środków na remont wiaduktu drogowego nad

linią kolejową w miejscowości olszamowice



- wprowadzenla środków w wysokości 300 000, 00 zł' w formie dotacji celowej na
zalup samochodu strazackiego dla oSP Fałków.
obecnie straz posiada ponad 30-1etni samochód .star 266 wobec tego w/w zakup jest
niezbędny w celu zabezpieczel7ra przeciwpozarowego jak równiez usuwania klęsk
zywiołowych na terenie Gminy Fałków.
- wprowadzęflra środków w wysokości 4390, 00 zt.,jako wkład własny Gminy (I0%)
na wypłatę stypendiów socjalnych.
Będąc przy głosie Skarbnik Gminy poinformowaŁa, Że zmlarlY proponowanę w
budzecie Gminy na 2020 rok zostały rownleŻ uwzględnione w projekcie uchwały
doty cząc ej zmlarLy Wiel o1 etni ej Pro gnoz y F inans ow ej Gminy.

Jak dalej poinformowała Skarbnik Gminy Zarządzeniem Wójta Gminy Fałków
Nr 2612020 z dnia 23.04.2020 r. została zwiększofia o kwotę I88 420,00 dotacja
celowa dla Powiatu Koneckiego na realizację zadania pn. ''Przebudowa drogi
powiatowej Fałków - Pl4skowice - Dąbrowa - Rudzisko.
Zwiększerue jest związane z uzyskaruem mniejszego ttŻ było założone we wniosku
dofi nansow atia z Funduszu Dróg S amorz4dowych.
W związku Zę znacznym zwiększeniem planu wydatków do Budzetu Gminy Fałków
zostĄą wprowadzonę wolnę środki w wysokości 1 000 000' 00 zł poinformowała
Anna Wajnberger.

Na zakończęnie Skarbnik Gminy udztęIiła dodatkowych wyjaŚnień dotyczących
omawianych proj ektów uchwał.

Głos zabrał' Wójt Gminy Henryk Konieczny i kolejno omówił zadania
inwestycyjne, na które zostaną przeznaczorrc środki finansowe Zaproponowane
w zmianach do budżefu roku 2020 omowionych przez Skarbnika Gminy.

UdzieIIł on równiez dodatkowych wyjaśnień i odpowiedział' na pfiania
dotycz4ce realizacji inwestycj i drogowych.

Następnie gł'os zabrała Sekretarz Gminy Barbara Badelska i omówiła kolejne
mateńały będ4ce tematem obrad rcjbliiszej sesji Rady Gminy.

Program współpracy Gminy Fałków z organizacjami pozarzqdowymi oraz
innymi podmiotamiprowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2019 roku.
Poinformowała ona' ię przepisy ustawy o działalnoŚci pozytku publicznego
i wolontariacie mówią o tym, Żę organ wykonawczy jednostki samorządu
teryorialnego, nie późnlej niż do dnia 31 maja kazdego roku, jest obowiązany
przedłoiyć organowi stanowi4cemu jednostki samorządu terytorialnego oraz
opublikowaó w Biuletynie Informacji Publicznej sprawozdanię z realizacji programu
współprac y za r ok poprzedni.
Program współpracy Gminy Fałków z organlzacjami pozarządowymi oraz innyni
podmiotami prowadzącymi działalnośó pożytku publicznego stanowi element polityki
społecznej gminy.
Srodki finansowe na ręalizację zadń publicznych w 2019 roku przyznane zostały w
drodzę otwaftego konkursu ofert ogtoszonego ptzęz Wójta Gminy oraz w trybie bez
konkursu na podstawie art. 19a ustawy powołanej na wstępie.
WysokoŚć Środków finansowych przeznaczonych na współpracę z orgatizacjami
pozarzqdowymi w celu realizacjl zadań publicznych ustala corocznie Rada Gminy w
uchwale budzetowei.



Sprawozdatie z realizacji programu współpracy Gminy Fałków z orgatizaeJaml

pózarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi dziaŁaLtośó pożytku

publiczneg o na 2O|9 rok obejmuj ę w szczęgólngści liczbę orgattzacji realizujących

zadatlia publiczne Iua rzeQz lokalnej społecznoŚci w oparciu o zawarię umowy oraz

wysokośŁ środków finansowych przęznaczonych z budżetu Gminy Fałków na

wspieranie zadah publicznych.
Środki finansowę przęznaczorLe z bućiŻetu Gminy
publicznych w 2019 roku w5mosiły 58 500 zł.

Fałków na realizację zadai

W dniu 8 stycznia 2019 r. Wójt Gminy Fałków ogłosił
rea\izację zadafi publicznych w zakresie kultury fizycznej
zadattado 3 I .If.20I9 r.

otwarty konkurs ofert na
i sportu, tęrmin realizacjt

WysokoŚć Środków przeznaczonych przęz Gminę Fałków na realtzaĄę zadatia

w f0I9 roku w1mosił 50.000,00 zł
W wyniku konkursu umowę zawarto z Gminnyrrr Ludowym Klubem Sportowym

w Fałkowie i udzielono dotacji w wysokoŚci 50 000 zł
Zadanię realizowane było przez GLKS Fałków w okresie od 02.02.f0I9 r. do

31.12.2019 r.

W trakcie realizacjt projektu prowadzone były ząęcia szkoleniowe w sekcji piłki

noznej chłopców, gdzie trenowało 15 zawodników i w sekcji piłki siatkowej kobiet

gdzie trenowało 15 zawodniczęk.
W okresie od 0l .O2.2O|9 r. do 30.04. 2019 r. prowadzone były zajęcia fitness dla

kobiet.
W ramach realizacji zadanta na terenię Gminy Fałków zotganizowano: około 200

godzinzajęć treningowych, 14 męczy,2 turnieje dla kategorii orlik Starszy w piłce

ńoznej chłopców, turniej piłki siatkowej z okaĄi Dnia Kobtet, maraton Fitness dla

kobiet, Mistrzostwa Gminy w tenisie stołowym, Swiąteczny Turniej Piłki Nożnej dla

dzieci,Ill Swiąteczny turniej Halowej Piłki Nożnej.
Z otrzymanej dotacji GLKS finansował między innymi: za\up sprzętu sportowego,

utrzymatie boiska' za\up pucharów i nagród, zalup napojów i wyżywienia, opiekę

^"dy",nq 
i za\up środków pierwszej pomocy' obsługę sędziowskę, delegacje, diety

dla zawodników' transport tta zawody' wynagrodzenię trenerów, obsfugę księgow4

zadania, składki i opłaty startowe, opłaty bankowe.
Łącztawartośó zaangaiowanych środków narealizaqę zadaniaw1miosła 54000 zł.

Dotacja przyznana na zadanie został'a wykorzystata został'a w całości.

W dniu 4 listopada 2019 r. została zawarta rrmowa z Gminnym Ludowyrn Klubem

Sportowym w Fałkowie na rea\tzację dodatkowego zadania publicznego pn.:

,,tJpo*.ź.chnianie sportu wśród dzięci z teręnu Gminy Fałków poprzez prowadzenie

zaięe szkoleniowychzpiłki nożnej orazuczestnictwo w rozgrywkach wojewódzkich''.

W ramach umowy udzięlono dotacji w kwocie 8.500'00 zł, Zadantę realizowane było

w okresie od 04.II.20t9 r. do 3I.|2.20I9 r. i obejmowało prowadzęnię zajęÓ

treningowych dla 20 zawodruków,z rocznika 2008 i młodszych.DruŻynabrałaudztał.
w rozgrywkach o Puchar Prezesa SZPN.
Reahżując zadania Programu współpracy Gminy Fałków z orgatizacjamt

pozarządowymi otaz innyrrri podmiotami prowadzącymi działalność pożytku

pub1icznego na rok f0t9 w zakresie pomocy społecznej Gminy Fałków udzieltła



dotacji w kwocie 3000 zł na wsparcie zadania publicznego pn. ,,Pozyskiwanie
żywności i jej przekazywanie osobom najbardziej Potrzebującym,,, którę było

realizowane przez Stowaizyszetie Świętokrzyski Bank ZywnoŚci uI. Żabia ostrowiec
Świętokrzyski. Dota cja ta został'a przekazana z pominięciem otwartego konkursu ofert.

Zadatlebyto realizowane przez Gminny ośrodęk Pomocy Społecznej w Fałkowie.

W ramach tej pomocy wydano artykuły żywnościowę dla 355 osób z terenu Gminy
Fałków.

w 2019 roku Gmina Fałków udzleLała równiez organlzacjompozarządowyrn
wsparcia pozafltatsowego w formie nieodpłatnego udostępnienia nieruchomoŚci oraz

informowania o źródŁach pozyskiwania pozabudżetowych środków finansowych
np. z funduszy Unii Europejskiej.
Na zakończenię Barbara Badelska odpowiedział'a ta pytania członków Komisji
doty czące omawiane go Pro gramu.- 

Będąc przy głosie Sekretarz Gminy omówiła sprawozdanie Z reaItzacji

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi4zywania Problemów Alkoholowych oraz

PrzeciwdziałaniaNarkomanii w Gminie Fałków w 2019 roku.

Prowadzenie dział.an zwtązanych z profilaktyką i rozwtqzywaniem problemów

alkoholowych oraz przecivtdziałaniem narkomanii jest zadanięm własnym gminy,

o ezw stanowią przepisy ustawy o wychowaniu w trzeźwoścl' i przectu,działanlu

alkoholizmowi oraz ustawy o przectw działaniu narkomanii.
Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Fałkowie jest organem
powołanym przez Wójta Gminy Fałków Zarządzeniem Nr 5120|9 z dnia 23 stycznia
2019 roku w składzie 7 osób i realizuje zadania wynikające z przepisów powołanych

ustaw. Swoją działalność w 2O|9 roku Komisja prowadzIła na podstawie Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywarua Problemów Alkoholowych oraz

Przęciwdziałania Narkomanii w Gminie Fałków na 20|9 rok' który został

zatvlierdzony uchwałą z dnia 28 grudnia 2018 r. i zmieniony Uchwałą Rady Gminy
w Fałkowie z dtia 29 listopada2019 r,

Głównyrn zadantęmKomisji jest prowadzenie rozmów motywacyjno-interwencyjnych
w ce1u podjęcia leczenia przęz osobę uza\ężnioną od alkoholu i współuzalęinionych
członków rodzity, podejmowanie działafi dyscyplinuj4cych osoby taduŻywajqce
alkqholu or az pr op agowanie zdrowe go trybu ży cia b ez uzaleŻtien.
Do komisj i trafiają wnioski o wszczęcie postępowania wobec osób nadużywających

alkoholu od członków rodziny uzaleinionego, batdzo często po interwencji policji'
z opieki społecznej, od prokuratury i Zespołu Interdyscyplinarnego ds' Przemocy

w Rodzinie.
w 2019 roku Komisja odbyła 8 posiedzeń, na które wezwał'a 7 osób i przeprowadz|ła

4 rozmowy w tym 3 rozmowy z osobami naduiywającymi alkoholu oraz jednyrt

członkiem rodziny. Celem spotkań Komisji z osobami uza|eŻttonymi jest nakłanianie

ich zarówno do \eczenia zamkniętego w Wojewódzkim oŚrodku Terapii lJzaleŻntęnia

od Alkoholu i Wspófuzaleittęnta w Morawicy, jak tęi w poradni uzalęinięfi
w Końskichbądź terapii w grupach wsparcia AA.
Komisja na swych posiedzeniach między innyrni: opiniowała wnioski o wydanie
zezwo\ęn dla podmiotów zamierzających prowadziÓ sprzedaŻ napojów alkoholowych

wydaj4c 29 postanowień w tyrr zakresie' rozpatrzyta wnioski i pisma skierowane do



Komisji, omawiała na bteżąco reallzację
profilaktyki.

zadń wynikających z rocznego programu

Komisja ściśle współpracowała z Komisariatem
Interdyscyplinamym ds. Przemocy w Rodzinie

Policji w Radoszycach, z Zespołem
oraz Gminnyrn ośrodkiem Pomocy

Społecznej w Fałkowie.
lat poiniormowała Barbara Badelska rea|tzując Gminny Program Profilaktyki
i Rożwiązywania Problemów Alkoholowych otaz Przeciwdziałania Narkomanii,

Policja i pracownicy socjalni Gminnego oŚrodka Pomocy Społecznej w Fałkowie na

bieiąco monitorowali sytuację rodzin zagroionych przęmoc4 zę strony osób

nadużywaj ących alkoholu.
Na podstawie programu profilaktyki w 2019 roku realizowato następuj ące zadatia:

- zorganizowano punkt konsultacyjny dla osób uzaleinionych i ich rodzin.

W ramach działa\ności punktu konsultacyjnego zatrudtiano psychologa, który

udzielił bezpłatie 103 porady w tym dĘa 49 kobiet, I7 męiczyzn i 37 dzieci.

Porady udzlelane były 3 razy w miesi4cu podczas trzygodzinnych dyżurów

w oŚrodku Zdrowia w Fałkowie. Koszty wynagrodzenia dla psychologa wyniosły

10800, 00 zŁ;

- zorgarizowano za1ęcia świętlicowe dla dzieci i rriodzięŻy w okresie ferii lętnich

w 9 sołectwach na terenie gminy Fałków. W tym celu zakupiono między innymi:

piłki, gry planszowe, art. piŚmienne i papiernicze, malowanl<t oraz środki czystości.

Zatrudntono 9 opiekunek w tyrrr 6 na umowę o pracę oraz 3 w ramach staiy
z urzędu pracy. Łączny koszt zajęć wyniósł 12831,00 zł, z czego 1988, 75 zł
wydatkowano na zalup wymienionego wyżej wyposaŻenia a kwotę 10843, 20 zł
przęzrączono na w1magrodzętie dla dwóch opiekunek. W zajęciach świetlicowych

wzięłoudział298 osób.
- współor gatizowano sportowy ,,XII Turniej Gwiazdkowy'' dla uczniów szkót

podstawowychzterenu Gminy - koszt 8468, 82 zł;

- dofinansowano wycieczki dlaucznów szkół podstawowych na kwotę 4077,24 zt;

- ufundow aflo poczęstunki dla uczniów szkół w tęrenu Gminy Fałków podczas

zabaw choinkowych na kwotę łqczną2794,86 zł;

- wspólnie z Komęnd4 Powiatow4 Policji zorganlzowano Turniej piłki siatkowej dla

up"''ió* szkół podstawowych z terenu Powiatu Koneckiego - koszt zakupu nagród

wyniósł f997,f0 zŁ;

- współfinansowano Piknik rodzinny pod. NazwQ,,Dni Gminy Fałków''. Na ten cel

przęznaczono kwotę 10 000 zł;

- sfinansowano kolonię lętnie z programem profilaktycznym w Zakopanem dla

10-ciorga dziectirriodzteiy zrodzinkorzystaj4cychzpomocy społecznej na kwotę

10 000 zt;
- sfinansowano zakup spektaklu profrlaktycznęgo dla szkół na kwotę 350 zł'.

Na realizację zadafi wynikaj4cych z Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problęmów alkoholowych, Komisja dysponowała funduszami

pochodz4cymt z opłat zakorzystafllę z zęzwolęina sprzedaż napojów alkoholowych.

W 2019 roku sprzedai napojów alkoholowych na terenie Gminy prowadziło 27

punktów.



Dochody z opt'at za zęzwolenia na

wyniosły 88 096, 14 zŁ,

sprzedaż napojów alkoholowych w 2019 roku

W 2019 roku na plan wydatków 88096'
Budżet został. wykonany w 78,04 oń.

14 zł. wydatkowano kwotę 68 747, 64 zŁ.

Na zakończenie Barbara Badelska udzteltł'a
na pytania dotyczące tego tematu.

dodatkowych wyjaśnień i odpowiedziała

Kolejny matęriał będący przedmiotem
Społecznej za 20|9 rok omówiła Kierownik

obrad sesji tj. ocenę Zasobów Pomocy
Gmirurego ośrodka Pomocy Społecznej

Agnieszka Czechowska.
Póinformowała ona, ie zgodnie z art. |6 a ustawy o pomocy społecznej na gminie

ciążty obowi4zek corocznego przygotowania oceny Zasobów Pomocy Społecznej.

ocena ta jest dokonana w oparciu o ataLizę lokalnej sytuacji społ'ecznej oraz

demograń cznej. Zasoby obejmują infrastrukturę, kadrę, nakłady finansowe nazadania

pomocy społecznej bezwzgIędu na podmiot je finansujący.

w 20Lg i. Iiczba iudnoŚci Gminy Fałków wyrosiła 4 544 osoby. 49,71yo to kobiety'

zaś 50,290ń to męiczyŹtlt.
Stopa Bęzrobocia w gminie w1mosiła 6,550ń, w zasobach infrastruktury społecznej

gminy znĄdują slę 2 przedszkola, 2 świętlicę przyszkolne.

ómina nie posiada zasobów mieszkaniowych tj. mieszkań socjalnych oraz

komunalnych.
Pomocą i wsparciem pomocy społecznej zostało objętych w 20119 r. 428 osób,

co stanowił'o 9,42 % wszystkich mieszkańców gminy.

Najczęściej występującymi przyczynami ubiegania się o pomoc była dfugotrwała

choroba - 94 todziny, ubóstwo - 83 rodziny, niepełnosprawność - 44 rodziny,

bezroboci e _ 42 rodziny i wielodzietnoŚć - 29 rodzin.
ZauwaŻalny jest niewielki spadek osób korzystających z pomocy społecznej

poinformowała Agnieszka Czechowska.
Kadra ośrodka Pomocy Społecznej w 2019 r.IiczyŁa 9 osób.

Najwięcej środków finansowych w fO19 r, wydano na świadczęnię wychowawcze
(500+;, następnie na świadczenie rodzinnę i pomoc społecztą.
Zawarte informacje w ocenie Zasobów Pomocy Społecznej mają byó pomocne przy
planowaniu bud.Źetu w zakresie polityki społecznej w kolejnyrn roku i stały się
podstawą do sformułowania następujących wniosków i rekomendacji:

- w 2Ot9 r, łączrue z pomocy społecznej skorzystało 176 rodzin o liczbie osób 428,

decyzjqprzyznano świadczenia dla 253 osób'

Wśród przyczyl|ubiegania się o pomoc dominowało: ubóstwo, długotrwała choroba,

wielodzietnoŚć, niepełnosprawn ośÓ oraz bezrobocie,
- w dalszym ciągu zaiwaza się wzrost zapotrzebowania na świadczenie usług

opiekuńczych dla o s ób stars zy ch, s chorowan y ch or az niepełno sprawnych,

- na1eiy poszerzyÓ działania sfuzące aktywizacji społecznej i zawodowej osób

zagrozonyóh wykluczeniem społecznym (realizacja projektów socjalnych oraz

programów ministeńalnych).
Na zakofrczentę Kierownik GOPS odpowiedziała na pytatia i udzieliła

wyjaśnień w zakresie omawianęgo materiału.
Komisja nie wniosła uwag do Zasobów Pomocy Społecznej zaf)I9 rok.



Ad.pkt.7.
Na wstępie tego punktu głos zabrała Alina Scisłowicz pracownik Urzędu

Gminy zajmująóasię między innymi sprawami z zal<resu gospodarki nieruchomości.

Poinformowała ona o piŚmie Proboszcza Parafii Czermno zawterając5'm prośbę

o przekazanie, sprzedaż lub zamianę działI<t położonej przy cmerttarzu Paraftalnym

w Czermnie, która jest własności4 Gminy w celu powiększenia cmentarza oraz

o uwzględnienie w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzenrtego tej działki
na miejsce pochówku zmarłych,

Stosownie do tego pisma do Proboszcza Paraftt Czermno zostało skierowane

pismo informująQe, że wniosęk zostanie przekazaty na posiedzenia Komisji Rady
^Gminy 

oraz będzie rozpatrywany na sesji Rady Gminy w celu wypracowania

stosownego stanowiska i ewentualnego podjęcia uchwały w przedmiocie jego

zrealizowanta.
Nawi4zujęc do treści w/w pisma do Proboszcza Parafii Czermno zostało

skierowane kolójne pismo o Sprecyzowanie wniosku, która z nieruchomoŚci będęcych

własnoŚci ąParafii moŻebyc przedmiotem zamlany z Gminą Fałków.

W treści tego pisma wskazano , Że powyŻsza informacja niezbędna jest w celu podjęcia

dalszych a,iutut, ustawowych po otrzymaruu wspólnego stanowiska Komisji Rady

Gminy.
odpowiadając na pismo Proboszcz Parafii Czermno,

powierzchni 1,5 ha gruntu na powiększenie cmęntatza.
W zamian zaproponował dwie nieruchomości: nr 1373, o

potoŻon4 przy drodzę na Szreniawę tzw. ,,Księze pole'' lub
z dzlałki nr |94 ( klasa RVI ) położonej między drog4 na

Remizy Strażackiej, a tzw.,,Strugą',.
Następnie gł.os zabrał Wójt Henryk Konieczny, który poinformował", Że co do

gruntów na. powiększenie cmentarza Parafialnego w Czermtie, które obecnie są

ivłasnościę Gminy to proponuje on zamianę gruntów z Parafiq w Częrmnie

znajdujących się naprzeciwko budynku oSP w Czermnie.
Bęóęc- przy głosie Wójt wyjaŚnił, że obęcnię chodzi o stanowisko Komisji Rady

Gminy dotyczące wskazania nieruchomości stanowi4cej własność Parafii Czermno do

zamiany na nieruchomoŚć będącą mieniem komunalnym Gminy.

W dahżej kolejnoŚci będzie to między innymi wymagało wydzielenia przez geodetę

części 
" 

.'i...homości naleŻącej do Gminy na powiększenie cmentarzajak równiez

jej wycenę.
Po wysłuchaniu dodatkowych wyjaŚnień przedstawionych przez Alinę

Scisłowicz i Wójta Gminy, Komisja 4 glosami ,,Za,' i 1 głosem ,,wstrzynującym się''

proponuje zamiinę g*''ió* naleŻqcych do Gminy na grunty wskazanę w piśmie

Pró1oszcza Parafii Czermno, jako połoiorre mtędzy drogą na Zasadzie naprzeciwko

Remizy OSP w Czermnie.
Głos ponowtie zabrała Alina Ścisłowicz, która poinformowała, Że w zwiqzkłl

z opracowaniem częściowego Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego

w miejscowoŚci Fałków zostaŁo wydzielone geodezyjne osiedle pod zabudowę

mie szkaniową j edno r o dzinnq.

zwrocił. się o zamianę

powierzchni 0,92 ha
powierzchnię 0,46 ha
Zasadzte naprzeciwko
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Droga, która przechodziprzeztęren objęty tym Planem nie posiada Iuazwy, a powstaje

zabudowa, dlut.go teŁ istnieje pilna potrzeba nadania nazwy ulicy w celu

umo żliwi e nia zameldow ani a mi e szkań c ów p ow stąj ąc ych budynków.

Następnie gł.os zabraŁ Wójt Henryk Konieczny, który dla uczczęnia pamięci

Jana Pawła II w l00 rocznicę jego urodzin zaproponował, aby tę ulicę nazwac jego

imieniem.
W tpr temacię głos zabrał Przewodnrczący Rady Gminy, który poparł

propozycję Wójta.
Po przedyskutowaniu proponowanej

zaakceptowaŁanazwę Jana Pawła II.
flazwy tej ulicy Komisja jednogłośnie

W dalszej części tego punktu głos zabrałradny Jan Rutowicz,ktory zwrócił się

o udrożnienie drogi Skórnice- Sułków.
Jak dalej poinformował radny obecnie nie ma możliwoŚci korzystaniaztej drogi.

Ad.pkt.8.
w zwiqz1<v ze zrealizowaniem porządku posiedzenia Przewodnrczqcy Komisji

podziękował wszystkim zaldział t zan'krc'lął posiedzenie.

Na tym protokół zakoiczono.

ProtokółowaŁa.
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